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Trpezlivosť je
kľúčom k radosti

Jedna učiteľka v detskej škôlke mala ustavič-
ne problémy s detskými šnúrkami. Trikrát denne,
raz ráno a dvakrát na poludnie, musela pomôcť
35 deťom obuť topánky, zaviazať šnúrky, potom
rozviazať šnúrky a vyzuť topánky. Keď už bola
pri poslednom páre, ktorý obúvala jednému
malému chlapcovi, ten poznamenal: „Tie topánky
nie sú moje“. Učiteľka napočítala do desať, aby
sa trochu upokojila, a potom mu ich vyzula.
Chlapček sa len ticho pozeral, čo robí, a keď za-
čala hľadať, kde sú jeho topánky, pokračoval: „To
sú topánky mojej sestry, ale mamička mi poveda-
la, že dnes ich môžem mať ja“.

V mnohých oblastiach nášho života je potreb-
ná trpezlivosť. Unáhlenosť je totiž, ako hovorí
jedno príslovie, otcom nedokonalosti.

Keď sa pozrieme na pobiecky kroj, ťažko sa
dá hovoriť o nedokonalosti. Preto môžeme pove-
dať, že za krásou tohto odevu stojí veľká trpezli-
vosť. Vyšiť rukávce, urobiť čipky na kriezel, ušiť
lajblík a bohato nariasené zástery to sa nedá
za pár hodín. Náš kroj nás takto učí, že to, čo má
byť trvalé, hodnotné, krásne, sa nedá odflinkať.
Vyžaduje si to trpezlivosť. Pripomeňme si to
vždy, keď si krásny pobiecky kroj oblečieme
alebo keď ho budeme mať pred svojimi očami.

Trpezlivosť sa však dnes veľmi nepestuje.
Chceme všetko hneď a rýchlo. Rýchlo získať
vzdelanie, rýchlo zbohatnúť, rýchlo všetko vyba-
viť, rýchlo byť šťastný... Unáhlenosť je ale otcom
nedokonalosti. Koľko nám dnes vydržia topánky,
oblečenie, elektronika, cesty...? Všetko potrebuje
svoj čas. Vegetačné obdobie mrkvy je okolo sto
dní. Poriadny dub rastie aj sto rokov, kým sa pre-
mieňa na kvalitné drevo.

Vezmime si príklad z našich otcov a mám,
ktorým trpezlivosť nebola cudzia. Táto čnosť totiž
premieňa naše srdce, formuje nás, upevňuje
a pripravuje na ďalší krok vpred. Trpezlivosť je
kľúčom k radosti.

JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár

Úvodná myšlienka tak trochu napovedá,
o čom je život. O bytostnej existencii, o všetkom
prežitom a prebolenom, o uloženom, ale aj
o tom zabudnutom, o nádejach, snoch, rados-
tiach a smútkoch, o viere v seba samého
a o láske k iným.

Milí spoluobčania, čakajú nás dni všedné, ale
aj tie sviatočné. Také, ktoré jeseň píše farebným
perom do denníka života, a ktoré navždy zo-
stanú uložené v našich srdciach.

September je prvým mesiacom začínajúceho
školského roka. Deťom sa skončili prázdniny,
dospelým dovolenky, je čas nastúpiť oddýchnutí
do školy a po lete do práce.
September je mesiacom babieho leta, ča-

som zberu plodov a prvých príprav na zimu.
Poďakujme prírode za všetko, čo nám dala. Uží-
vajme si ešte teplé septembrové dni na vy-
chádzky do prírody, zbierajme huby, bylinky
a rozlúčme sa s odlietajúcimi vtákmi. Pomaly sa
dni skracujú a teploty sú oveľa znesiteľnejšie,
čo jednoznačne znamená koniec leta a príchod
farebnej jesene. Príroda sa začína meniť a pyš-
ne ponúka odtiene žltej, oranžovej a červenej.
Hodové slávnosti v Pobedime, alebo inak aj

Michalské hody, ktoré uzatvárajú mesiac sep-
tember, sú považované za najväčšiu slávnosť
obce a trvajú spravidla 3 dni. Hody sú odvodené
od slova hodovať. Pečená kačka, lokše, dobré
vínko. Stánky, kolotoče, obecné aktivity, príjem-
ná sviatočná nálada. V dnešnej dobe, keď pre-
stretý stôl je každodennou samozrejmosťou, sú
hody najmä o rodinných stretnutiach, spoloč-
ných rozhovoroch a spomienkach. Hodové sláv-
nosti sú symbolom pevného puta, jednak
k tradíciám, a tiež k rodinným koreňom. Neod-
mysliteľnou súčasťou je slávnostná svätá omša,
oslava a poďakovanie patrónovi našej farnosti,
svätému Michalovi archanjelovi, ktorému je za-
svätený farský kostol a nachádza sa aj v erbe
obce.
Október je vyhlásený za mesiac úcty k star-

ším. Sme si vedomí, že jeden mesiac je príliš
málo na vyjadrenie vďaky a obdivu k ľuďom,
ktorí nám dali a stále dávajú kus seba samého.
Staršia generácia je totiž našim pilierom, pevne
stojacom na zážitkoch a životných skúsenos-

tiach, ktoré nám s láskou, im príznačnou, posú-
vajú. Na oplátku potrebujú našu pozornosť, úctu
a pochopenie. Nie jeden mesiac, ale po celý rok
každý deň myslime a buďme tu pre ľudí, ktorí sa
možno chcú len porozprávať a spomínať.

Na všetko prežité, prebolené, skončené či
možno stále trvajúce, ale najmä chcú cítiť, že
nám na nich záleží, že nie sú sami a že ich
máme radi. Jeseň života vie byť krásna, určite
má svoje čaro a môže priniesť naplnenie, len je
potrebné ho vnímať.
Začiatok novembra sa nesie v znamení

spomínania na tých, ktorí už nie sú medzi nami.
Dušičky sú 2. novembra a poznáme ich pod ofi-
ciálnym názvom „Pamiatka všetkých zosnu-
lých“. Zo svetskej stránky symbolizuje táto
spomienka úpravu hrobov, zapaľovanie sviečok
a kladenie vencov na hroby. Druhá stránka toh-
to sviatku je duchovná, kedy ľudia spomínajú
a modlia sa za duše mŕtvych príbuzných
a v kostoloch sa za nich slúžia omše.
Koniec kalendárneho roka patrí k najkraj-

ším sviatkom, hovoríme im aj požehnané.
Vianoce, navždy späté s detstvom a spomien-
kami, ktoré pohladia kedykoľvek v nich lis-
tujeme. Je to obdobie lásky, vzájomnej blízkosti
a čistoty duše. Ale to sme už príliš ďaleko, o tom
až nabudúce.

Milí spoluobčania, želám vám jeseň plnú
žiarivých farieb, dobrej kávy a hrejivých objatí!

starostka obce

Každý máme svoju minulosť, plánujeme budúcnosť, ale žĳeme v prítomnosti. Je kľúčová. Je odrazom minulosti, po čase bude sama minulosťou.
Možno práve teraz vytvárame spomienky, ktoré ako poklad vyberieme raz z truhlice...

24. septembra je v kalendári meno
Ľuboš. Keďže toto meno nosí náš duchov-
ný otec, JCLic. Mgr. Ľuboš Tvrdý, dovoľ-
te mi, v mene veriacich našej farnosti, po-
priať mu pevné zdravie, hojnosť darov Du-
cha svätého, silu a dostatok pozitívnej
energie, ktorou nás denne obdarúva.

Mgr. Andrea Augustínová
starostka obce

MS SČK pozýva všetkých darcov krvi
i ľudí dobrej vôle, ktorí sa na tento šľachet-
ný čin iba odhodlávajú. Darcovstvo krvi sa
uskutoční dňa 11.10.2023 od 8 do 10 h.
vo Svadobke. Všetci ste srdečne vítaní.

Foto: Zuzana Pogranová

Poďakovanie starostky obce:
• miestnym dobrovoľným hasičom za ocho-

tu a následné odstránenie suchých a na-
padnutých drevín na miestnom cintoríne,
náletových drevín v školskom parku
a vo dvore Svadobky, a tiež za vyčistenie
ríny na tejto budove,

• členom ZO Jednoty dôchodcov a FSk Po-
bedimčan za upratanie a zveľadenie exte-
riéru roľníckeho domu, a tiež za opravu záh-
radnej ručnej pumpy vo dvore, konkrétne
Dušanovi Melicherovi a Jánovi Vatrtovi,

• Jánovi Vatrtovi tiež za ochotu a následnú
bezplatnú realizáciu zasklenia rozbitého
skla na zastávke autobusu,

• cvičenkám TJ Sokol Pobedim ženy za vy-
čistenie a obnovu časti parku pri budove
zdravotného strediska.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce
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Vybrané z matriky
Privítali sme:
30.06.2023 Směřička Lukas, č. 267
30.08.2023 Klimová Olívia, č. 21

Manželstvo uzavreli:
24.06.2023 Ján Toráč, č. 298

a Lenka Heráková
25.08.2023 Mgr. Ján Priadka, č. 420

a Mgr. Veronika Hrubinová
01.09.2023 Mgr. Martin Cagala, č. 381

a RNDr. Paulína Gronesová, PhD.
16.09.2023 Mgr. Katarína Vavrová č. 246

a Ing. Ondrej Kollár
23.09.2023 Marek Melicher, č. 7

a Lenka Polčíková

Rozlúčili sme sa:
-

Informácie pre občanov

Urobené, vybavené, vyriešené, plánované – činnosť v 3. štvrťroku 2023

Z rokovania 6. obecného zastupiteľstva

• označenie hrobových miest nálepkami
na miestnom cintoríne bolo z dôvodu plnenia
legislatívy, čo znamená uzatvorenie nájomnej
zmluvy na každé hrobové miesto. Obec je po-
vinná viesť evidenciu hrobových miest a ich
nájomcov, pričom práve na našom cintoríne
je množstvo hrobových miest bez nájomcu.
Obci tiež nie sú známi ani užívatelia, preto
sme pristúpili k opatreniu, a to k vyššie uve-
denému označovaniu hrobov. Všetky pokyny,
ako postupovať, sú na označených hroboch
uvedené na nálepke,

• mnohí sa pýtate, prečo rozhodnutia o miest-
nych daniach a poplatkoch, ako aj rozhod-
nutia o poplatkoch za komunálny odpad,
boli distribuované až na prelome mesiacov
jún – júl. Práca v informačnom systéme

na spracovanie daní je veľmi náročná a nie-
ktoré údaje sa do systému nedali presunúť.
Preto sa údaje a zmeny v podkladoch zadá-
vali manuálne, čo si vzhľadom na vyšší počet
daňovníkov vyžiadalo dlhší čas,

• v obci máme oficiálne dve stojiská, ktoré
slúžia na vývoz konkrétneho odpadu.
Pri obecnom účelovom zariadení Svadobka
sú kontajnery na sklo. Okrem toho je vytvore-
né stojisko na Staničnej ulici, ktoré je ur-
čené na vývoz komunálneho odpadu
v rámci projektu zberný dvor pre margi-
nalizovanú rómsku komunitu – neslúži
ako zvoz všetkého, čo doma nepotrebu-
jete, a preto je tu zákaz vývozu akéhokoľ-
vek odpadu!

• v našej obci prebieha v pravidelných interva-
loch vývoz odpadu podľa druhu, a tak nie je
dôvod voziť odpad na stojiská, kam nepatrí.
Všetky stojiská sú monitorované kamero-
vým systémom, preto mnohí občania boli
zaznamenaní a poučení. V prípade ďalších
informácií o nutnosti vývozu akéhokoľvek od-
padu sa informujte na obecnom úrade,

• zberný dvor obce – obec má právoplatné
rozhodnutie o prevádzkovaní. Momentálne
riešime prevádzkový poriadok, a to zastupi-
teľstvo, následne Okresný úrad Nové Mesto
nad Váhom, odbor starostlivosti o životné
prostredie. V prípade nutnosti vývozu odpadu
je potrebné kontaktovať obecný úrad.

1. ukončenie školského roku: rozlúčka
s Mgr. Jankou Škanderovou, poďakovanie
za takmer štyridsať rokov odučených v zá-
kladnej škole v našej obci. Rozlúčka
s deviatakmi, ktorí ukončili školskú do-
chádzku v škole v našej obci a pokračujú
v ďalšom štúdiu,

2. na základe požiadavky zaslanej spoločnosti
Marius Pedersen boli v júli dodané chýba-
júce zberné nádoby na papier a podľa po-
trieb občanov rozdelené do domácností.
Taktiež bolo opakovane žiadané o vývoz
komunálneho odpadu, ktorý je občanmi pri-
kladaný k zberným nádobám pri pravidel-
nom vývoze, a to v riadne uzatvorených vre-
ciach – bola vykonaná kontrola vriec vývoz-
com (odpad nesmie vytekať z vriec),

3. bola zaslaná požiadavka na Okresný úrad
Nové Mesto nad Váhom, odbor životného
prostredia o súhlas na prevádzkovanie
zberného dvora – dostali sme súhlasné
stanovisko,

4. boli vykonané ďalšie dve obhliadky obec-
ných budov, ktoré plánujeme obnoviť,
za účasti starostky, projektanta, statika, sta-
vebnej komisie. Potrebujeme návrh riešenia,
ktorý by bol pre obec a občanov vyhovujúci
a zároveň by zodpovedal potrebám obce,

5. odstránenie dreveného stánku pri auto-
busovej zastávke – stánok, ktorý bol v minu-
losti využívaný na predaj rôzneho tovaru ex-
ternými predajcami a v poslednom období
slúžil najmä mládeži na stretávanie sa a po-
sedávanie vo voľnom čase, bol roky neudr-

žiavaný, neošetrený a hrozilo jeho zrútenie.
Prizvaný odborník skonštatoval značné po-
škodenie bez možnosti opravy. Navrhol
zhotovenie nového stánku, avšak po vy-
číslení a následnom predložení predpo-
kladaných nákladov, ktoré by si realizácia
vyžadovala, bolo poslancami obecného za-
stupiteľstva vyjadrené nesúhlasné stanovis-
ko. Zdôvodnenie: stánok nepotrebujeme,
pouličný predaj sa uskutočňuje v pojazd-
ných predajniach,

6. oprava a inovácia obecných informač-
ných tabúľ,

7. vyčistenie ríny na budove obecného
účelového zariadenia Svadobky,

8. oprava rozbitého skla na zastávke auto-
busu,

9. oprava záhradnej ručnej pumpy vo dvore
roľníckeho domu. Pumpa nemala žiadny ťah,
takže išla na prázdno. V tomto prípade bolo
treba na pieste vymeniť koženú manžetu,

10. prebieha zameranie skutkového stavu
obecných budov – okrem kultúrneho
domu, bývalého MNV, zdravotného stredis-
ka, základnej školy, bývalej materskej školy,
kolkárne a mlyna, bude spracovaný aj dom
smútku, roľnícky dom a obecné účelové za-
riadenie Svadobka,

11. kosenie spoločných priestranstiev obce,
areálu školy a kostola,

12. oprava strešnej krytiny na budove prístavby
hasičskej zbrojnice – poďakovanie hasičom,

13. odstránenie drevín na miestnom cintoríne
– suché, napadnuté či bezprostredne

ohrozujúce zdravie či životy návštevníkov
cintorína,

14. odstránenie náletových drevín v areáli
školy a nádvorí obecného účelového za-
riadenia Svadobka,

15. kúpa a následná výmena tabúľ na vonkaj-
šie označenie budovy obecného úradu –
doterajšie tabule nezodpovedali platnej
legislatíve,

16. spomienková slávnosť pri príležitosti 215.
výročia začiatku pôsobenia kňaza a básni-
ka Jána Hollého v Pobedime,

17. otvorenie školského roka na pôde školy,
následné slávnostné privítanie prvákov
a ich rodičov v obradnej sieni obecného úra-
du so zápisom do pamätnej knihy obce –
celkovo 17 žiakov nastupujúcich do 1. roč-
níka ZŠ v školskom roku 2023/24,

18. príprava volieb do Národnej rady Sloven-
skej republiky, ktoré sa konajú 30. septem-
bra 2023,

19. príprava hodových slávností v našej
obci, ktoré budú 30. septembra a 1. októbra
2023 – s programom budú občania včas
oboznámení,

20. Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja
a informatizácie SR – operačný program
ľudské zdroje – na základe vypracovanej
a podanej žiadosti o dotáciu „Riešenie mig-
račných výziev v obci“ a následnom podpí-
saní zmluvy sme sa dostali do záverečnej
fázy projektu.

Mgr. Andrea Augustínová,
starostka obce

V poradí 6. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa
konalo dňa 3. júla 2023. Prítomných bolo šesť
poslancov, traja sa ospravedlnili. Na programe
bolo 9 bodov programu.

Rokovanie zastupiteľstva otvorila v bode 1
starostka obce Mgr. Andrea Augustínová.

Po bode 2 Kontrola uznesení nasledoval bod
3 Podnety občanov. Dostavili sa predstavitelia
FK 1925: predseda Ľuboš Zervan a tajomník
Ľuboš Gono s cieľom prejednať čerpanie dotá-
cie poskytnutej od Slovenského futbalového
zväzu. Návrh od poslanca Ing. Juraja Lednické-
ho vybudovať na mieste bývalého smetiska as-
poň štrkové parkovisko, keďže počas akcií
na ihrisku je nedostatok parkovacích miest.
Bod 4 Interpelácie ohľadom verejného

osvetlenia, výstavby obytnej zóny Selanky, vy-
pracovania projektu PHRSR a komisie zvolanej
na základe podnetu sl. Bíňovskej k vodnému
toku Dubová. Starostka sa k jednotlivým bodom
vyjadrila a predniesla aktuálne dostupné infor-
mácie.

V bode 5 poslanci schválili návrhy Kúpnych
zmlúv na odpredaj obecného majetku pre Matú-
ša Heráka a Slávku Toráčovú.

V bode 6 bol schválený návrh Nájomnej
zmluvy nebytových priestorov v zdravotnom
stredisku pre zubnú ambulanciu Vitalii Petret-
skyi VIP Dental Centrum s.r.o. Návrh nájomnej

zmluvy s COOP Jednota Trenčín, s.d. bol tak-
tiež schválený.
Bod 7 zahŕňal informácie starostky, ktorých

bolo veľmi veľa. Doručená žiadosť od spol.
Orange. Upozornenie pre všetkých občanov –
od 1.4.2023 stojiská v obci pri Svadobke
a budove bývalého MNV slúžia len na vývoz
skla. Obecné noviny 02/2023 distribuované
do jednotlivých domácností, poďakovanie všet-
kým prispievateľom. Nájom Gacon´s Pub
v suteréne KSSZ. Potreba zabezpečenia do-
pravných zrkadiel na viacerých križovatkách
v obci.
Bod 8 sa týkal návrhu FSk Pobedimčan za-

strešiť počas hodových slávností sprevádzanie
hostí v roľníckom dome. E. Pogranová tlmočila
návrh kultúrnej komisie na prevzatie organizá-
cie kultúrneho podujatia „Deň obce - Pobedim
sa baví“. Starostka navrhla zorganizovať akciu
v budúcom roku. Riešilo sa odstránenie náleto-
vej dreviny vo dvore Svadobky, problémovej
chvojky na cintoríne, plný kontajner na textil –
odvoz kontajneru je objednaný.
Bodom 9 bolo zasadnutie ukončené.
Podrobné informácie sú zverejnené na strán-

ke www.pobedim.sk v časti Samospráva, Zasa-
dania Obecného zastupiteľstva 2022 – 2026.

Eva Pogranová, poslankyňa OZ
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Tradície hodových výstav
Výstavy vo „Svadobke“ 2000 - 2021

Výstavy vo „Svadobke“ 2000 - 2021 Hodové
výstavy v našej obci majú už dlhoročnú tradíciu.
Spolu bolo v miestnom účelovom zariadení
Svadobka inštalovaných až 19 výstav.

Prvou výstavou bola „Pobedimská farnosť“,
inštalovaná spolu s Farnosťou Pobedim v jubi-
lejnom roku 2000. Návštevníci si mohli pozrieť
predmety bohoslužobného charakteru, knihy,
obrazy, plastiky, bohoslužobné rúcha, ako aj ar-
chívny materiál z dejín pobedimskej farnosti.

V roku 2001 sme pokračovali výstavou „Po-
bedimská škola“, ktorá bola zameraná na do-
kumentovanie histórie a súčasnosti našej školy.
Bohato bola prezentovaná tvorivosť detí mater-
skej školy a žiakov základnej školy.

V spolupráci so záhradkármi bola v roku 2003
po ročnej prestávke pripravená výstava „Plody
záhrad a poľovnícke trofeje“. Návštevníci si
so záujmom prezreli plody zo záhrad aktívnych
záhradkárov, preparované zvieratá, trofeje
poľovníkov a ich uniformy.

O dva roky neskôr, v roku 2005, si návštevníci
mohli pozrieť výstavu s témou „Pobedim
vo fotografiách a v dokumentoch“. Vystavené
boli archívne materiály zo staršieho a novšieho
obdobia, doplnené trojrozmernými exponátmi
a galériou predsedov miestneho národného vý-
boru. Veľmi hodnotnou súčasťou výstavy bola
výstava inštalovaná PhDr. Jánom Mitošinkom,
prvým predsedom Slovenského zväzu ľadové-
ho hokeja.

Pri príležitosti 25. výročia TJ Sokol ženy sa
v roku 2006 konala výstava „Pohyb, zdravie,
krása...“. Spolu s fotografiami a iným expozič-
ným materiálom bola časť výstavy venovaná
športovým aktivitám v minulosti a súčasnosti.

V roku 2007 bola výstava venovaná našim
hasičom. Exponáty výstavy „Pobedimskí hasi-
či“ boli rôznorodé, od starších hasičských unifo-
riem, vzácnej zástavy, až po ocenenia hasičov.

Tri pobedimské výročia, a to výročie Folklór-
nej skupiny Pobedimčan, Pôsobenia Jána Hol-
lého v Pobedime a Postavenie a posvätenie
kostola sv. Michala archanjela sme si v roku
2008 pripomenuli aj výstavou s názvom „Pobe-
dimské výročia“. Vskutku bohatá činnosť folk-
lórnej skupiny bola prezentovaná fotografiami
z vystúpení v obci, ako aj v širšom regióne. Pô-
sobenie Jána Hollého sme si pripomenuli ukáž-
kami jeho diela a dokumentáciou osláv výročí
slovenského básnika. Posledná téma bola pre-
zentovaná vzácnymi bohoslužobnými predmet-
mi i umeleckými dielami.

Výstava v roku 2009 „Kroj a krojované bábi-
ky“ bola inštalovaná v spolupráci s Jednotou
dôchodcov na Slovensku. Dokumentované boli
jednotlivé časti krásneho a prácne vyšívaného

pobedimského kroja a jeho aplikácie pri ob-
lečení bábik. Nechýbala ani časť dokumentačná
s fotografiami krojovaných Pobedimčanov.

Séria hodových výstav pokračovala v roku
2010 výstavou „Pobedimčania doma
a vo svete I.“, prezentovaním fotografií a doku-
mentov o roľníkoch, remeselníkoch, osobnos-
tiach v oblasti vedy a kultúry.

O dva roky neskôr, v roku 2012, sa uskutočni-
la výstava s rovnakou témou „Pobedimčania
doma a vo svete II.“. Návštevníci sa mohli pro-
stredníctvom exponátov a fotografií zoznámiť
s ďalšími našimi občanmi, ktorí obohatili život
obce.

Medzi týmito dvoma výstavami sa v roku
2011, pri príležitosti výročia pobedimskej školy,
konala výstava v priestoroch školy i v sále Sva-
dobky pod názvom „Výročie našej školy“. Pre-
zentované boli vzácne dokumenty z histórie
i súčasnosti, ako aj ukážky prác našich najmen-
ších škôlkárov i žiakov.

Členovia našich dobrovoľných organizácií sa
v roku 2013 prezentovali na výstave „Spoločné
záujmy spájajú“. Návštevníci sa mohli pre-
svedčiť, že záujmové organizácie nie sú len for-
málnou súčasťou obce, ale prinášajú osoh
nielen svojim členom, ale i ostatným obyvate-
ľom.

V roku 1414 sa Pobedim včlenil do majetku
Prepozitúry Panny Márie v Novom Meste
nad Váhom. Toto jubileum sme si v roku 2014
pripomenuli na hodovej svätej omši a výstavou
„Pobedim a Prepozitúra Panny Márie
v Novom Meste nad Váhom“. Na výstave sa
zhromaždili fotografie novomestských prepoš-
tov, základné archívne materiály vo vzťahu Po-
bedima a prepozitúry, doplnené umelecko-re-
meselnými exponátmi, zapožičanými z majetku
fary.

So záujmom si návštevníci prezreli i výstavu
v nasledujúcom roku 2015. Témou boli „Pobe-
dimskí roľníci“, a to, či už súkromne hospodá-
riaci, alebo členovia jednotného roľníckeho
družstva, pripadne pracovníci súčasného PD
Pobedim. Výstava bola zorganizovaná v spolu-
práci so súčasným poľnohospodárskym druž-
stvom a doplnená filmami z čias roľníckeho
družstva.

Výstava „Ján Mitošinka a šport v Pobedi-
me“ bola súčasťou širšej kultúrnej akcie, počas
ktorej bola v športovom areáli odhalená pamät-
ná tabuľa nášmu rodákovi, prvému predsedovi
Slovenského zväzu ľadového hokeja. Výstava
v sále Svadobky v roku 2016 poukázala
na bohatú športovú i spoločenskú činnosť na-
šich športovcov.

Folklórnej skupine Pobedimčan bola v roku
2017 pri príležitosti 70. výročia založenia ve-
novaná výstava, podrobne dokumentujúca his-

tóriu a súčasnosť skupiny. Výstavu „Folklórna
skupina Pobedimčan 1947 – 2017“ obohatila
panelová výstava „Zbierka fotografií
ľudových výšiviek – Pobedimský kroj“. Au-
torkou kvalitnej obsahovej náplne bola Eva Pog-
ranová a realizátorom Miestny odbor Matice
slovenskej v Trenčíne.

K výročiu vzniku Československej republiky
a samostatnej Slovenskej republiky bola inštalo-
vaná výstava v roku 2018 s výstižným názvom
„Spolu a samostatne“. Vystavované boli expo-
náty nielen všeobecného, ale i miestneho cha-
rakteru.

Ďalšou výstavou v tomto rade hodových vý-
stav vo Svadobke bola „Tvoriví Pobedimča-
nia“ v roku 2019. Výstava prezentuje tvorivé
práce Pobedimčanov v rôznych oblastiach čin-
nosti. Počas vernisáže poďakoval starosta obce
za reprezentovanie Pobedima na Dni kroja
a tiež na vyhlásení výsledkov súťaže Dedina
roka 2019 v Banskej Bystrici. V súťaži obec Po-
bedim získala mimoriadne ocenenie.

Výstava „Tvorivosť našich žiakov a detí“,
inštalovaná Základnou školou s materskou
školou Jána Hollého v Pobedime v roku 2021,
bola zatiaľ poslednou devätnástou výstavou.

Organizačným garantom hodových výstav
v obecnom účelovom zariadení „Svadobka“
bola Obec Pobedim. Pred sprístupnením vý-
stavy na pobedimských hodoch sa pravidelne
konala vernisáž s príhovormi predstaviteľov
obce, a to Máriou Vavrovou, Mgr. Evou Směřič-
kovou a Mgr. Martinom Lednickým. Slávnostná
vernisáž pokračovala kultúrnym programom
a na záver mal slovo autor námetu a scenára
výstavy Mgr. Ivan Pastorek. Vernisáž výstavy
spravidla moderovala Vladimíra Žitňanská.
Tvorcami úvodných panelov výstav boli Martin
Směřička, Zuzana Žitňanská a Jirko Škandera.
Martin Směřička je aj autorom veľkoplošného
panelu prvej výstavy „Pobedimská farnosť“,
ktorý je umiestený na medziposchodí kultúrne-
ho domu, sídla obecného úradu.

Treba zdôrazniť, že na výstavách sa aktívne
podieľali členovia záujmových organizácii v obci
a spoluorganizátormi boli samostatné právnické
subjekty ZŠ s MŠ Jána Hollého, PD Pobedim
a Farnosť Pobedim.

Výstavy vo Svadobke neboli jedinou výstav-
nou akciou na pobedimských hodoch. V roľníc-
kom dome vystavovali naši záhradkári
a s úspechom aj deti a žiaci našej školy.
Pre obyvateľov obce a ďalších návštevníkov
boli k nahliadnutiu tiež expozície nášho múzea.
Hody boli obohatené atrakciami pre deti a aj
ďalšími spoločenskými, kultúrnymi a športovými
akciami.

Mgr. Ivan Pastorek
Foto: Eva Pogranová, Mgr. Ivan Pastorek
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Nezabudli sme...

Pobedimské hodové krojované sv. omše

Máme za sebou devätnásť tradičných hodových
výstav na rôzne témy. Výstavy, ktoré sa stali
akousi samozrejmosťou nielen pre nás, občanov,
ale aj pre hodových hostí, bývali vždy prvou akciou
hodov s oficiálnym otvorením vo štvrtok pred sláv-
nosťami.

Série výstav venované rôznym témam, udalos-
tiam, osobnostiam obce či slávnym rodákom, boli
klenotom hodov s vysokou návštevnosťou.

Píšem v minulom čase, pretože tento rok sme
výstavu nepripravili. Dôvodom sú voľby
do Národnej rady Slovenskej republiky, ktoré sa

uskutočnia v sobotu 30. septembra 2023, teda
v termíne našich hodov, a to s miestom konania
v obecnom účelovom zariadení Svadobka. Kolízia
termínov nedovoľuje zorganizovať výstavu tradič-
ne tak, ako po iné roky. Žiadne vhodné miesto sme
nenašli, a preto sme sa rozhodli výstavu tento rok
vynechať.

Ďakujeme za pochopenie, veríme, že napriek
chýbajúcej výstave budete mať všetci príjemné,
v radosti a hojnosti prežité hody. Možno nám tento
oddychový rok, kedy sa výstava nekoná, vnukne
myšlienku na zaujímavú tému pre výstavu budúco-

ročných hodov. Samozrejme, budeme otvorení
všetkým nápadom, návrhom a podnetom od vás,
občanov.

Ako starostka obce chcem touto cestou poďa-
kovať všetkým, ktorí výstavy v minulosti organizo-
vali, zvlášť Mgr. Ivanovi Pastorkovi, ktorý bol
dlhoročným poslancom OZ v našej obci a zároveň
odborným garantom toho, že každá výstava bude
mať vysoký kredit s pečaťou požehnaná. Som pre-
svedčená, že budeme pokračovať po našliapnutej
ceste rovnako úspešne, ako to bolo doteraz.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Aké sú naše myšlienky pri slove hody? Mnohí
si predstavia stretnutie s príbuznými, známymi,
či už doma, alebo v dedine. Deti si spomenú
na kolotoče, strelnice, cukrovú vatu. Ženy
na množstvo roboty, upratovanie, pečenie, va-
renie, len aby bolo všetkého dosť. Muži na špor-
tové akcie, najmä futbal. Mládeži rezonujú
v hlavách vystúpenia kapiel, zábavy. Niekomu
sa vynoria spomienky na výstavy vo Svadobke,
či prehliadku Roľníckeho domu. A verím, že
mnohým aj na návštevu kostola, na účasť
na svätej omši. A toto je pravý význam hodov.
Hody sú najmä slávnosťou patróna, ktorému je
kostol zasvätený. V našej dedinke je patrónom
sv. Michal archanjel.

V roku 2014 prišiel do našej farnosti nový
kňaz. Pri spoznávaní svojich farníkov uvidel
niečo, čo iní už dávno nevideli, lebo to považo-
vali za úplne normálne. Už len niekoľko
desiatok žien nosilo oblečenie, ktorému dnes
hovoríme ľudový odev alebo kroj. A práve náš
kroj mu veľmi učaril. Preto o rok už pri vyhlaso-
vaní dátumu hodov predniesol vdp. JCLic. Mgr.
Ľuboš Tvrdý prosbu, aby farníci prišli na hodovú

sv. omšu v krojoch. Aby sme si uctili nielen pa-
tróna kostola, ale aj dedičstvo, ktoré nám zane-
chali naše mamy, babičky...

Týmto sa začala písať história pobedimských
a bašovských krojových slávnostných sv. omší
v Kostole sv. Michala Archanjela v Pobedime
a v Kostole Ružencovej Panny Márie v Bašov-
ciach. Od roku 2015 veľa veriacich z Pobedima
i okolia prichádzalo na sv. omšu v krojoch.
Neboli to len ženy, pre ktoré je každodenným
oblečením, boli to aj deti, mládež, ženy i muži.
Kostol bol zaplnený tak, ako v minulosti. Hýril
rôznymi farbami, ktoré spolu s kvetinami do-
pĺňali slávnostný ráz sv. omše. Kázeň vdp.
Ľuboša Tvrdého, plná hlbokých myšlienok, ne-
senie obetných darov členmi FSk Pobedimčan,
požehnanie veľkej skupiny detí a nakoniec pá-
pežská hymna – to všetko zanechalo u prítom-
ných nezabudnuteľný pocit. Pred ukončením sv.
omše starosta obce Bc. Martin Lednický za-
blahoželal v mene farníkov vdp. Ľubošovi
Tvrdému k jeho meninám, čo sa tiež stalo tradí-
ciou. Mnohí odchádzali s myšlienkou, že o rok
na sv. omši budú aj oni oblečení v kroji. Najdô-

ležitejší však bol pocit pokory voči Pánu Bohu
za všetko, čo máme, čo nám dáva.

Svätou omšou sa slávnosť neskončila. V are-
áli kostola bolo pripravené pohostenie. Občers-
tvenie ponúkal aj vdp. Ľuboš Tvrdý v klobúčiku
a naozaj peknom pobedimskom kroji, ktorý mu
zhotovili šikovné Pobedimčanky. O príjemnú
atmosféru sa postarali aj muzikanti Jožko Valo
a Jožko Sýkora. Nasledovalo spoločné foto-
grafovanie.

V duchu roka 2015 sa slávnostná krojovaná
sv. omša v Kostole sv. Michala archanjela v Po-
bedime koná každý rok s výnimkou roku 2020,
kvôli pandémii Covid-19. V roku 2023 už bude
v poradí ôsma.

Fotografie zo všetkých rokov budú
pre mnohých krásnou a milou spomienkou.
Zároveň aj pripomienkou toho, že treba chystať
kroj na nedeľu 1. októbra 2023, aby sme spoloč-
ne vzdali úctu patrónovi nášho kostola sv.
Michalovi archanjelovi.

Eva Pogranová, kronikárka obce
Foto: Eva Pogranová
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Sté výročie rozšírenia kostola sv. Michala archanjela

Zo života farnosti

Pravdepodobne už začiatkom 20. storočia sa
farníci, obyvatelia našej obce, zaoberali myš-
lienkou rozšírenia kostola sv. Michala archan-
jela, pretože jednoloďový chrám už kapacitne
nevyhovoval. Práce sa podujal realizovať vte-
dajší duchovný, správca farnosti, vdp. Vojtech
Žilinčan. Samotná realizácia sa naplánovala
na rok 1923.

Predpokladom stavebných prác bolo vyhoto-
venie projektu a návrhu rozpočtu. V apríli v roku
1923 predložili architekt Jindřich Merganc
a staviteľ Otmar Klimeš z Bratislavy plány
na rozšírenie kostola. Plán schválený ústred-
ným pamiatkovým úradom, ako aj rozpočet, boli
vyhotovené v dvoch alternatívach.

Alternatívy rozšírenia spočívali v tom, že boč-
né lode, ktoré vzniknú rozšírením kostola, budú
buď zaklenuté, alebo bude vybudovaný plochý
strop s kazetami, ktorý sa uplatnil pri prestavbe
kostola v Hornej Strede. V oboch alternatívach
sa počítalo nielen s rozšírením kostola z oboch
strán hlavnej lode, ale i prístavbou z južnej
a severnej strany starej sakristie.

Stavebné práce realizovala firma Alexander
Flűgler, Piešťany. Vyplýva to predovšetkým
zo záverečného účtu, predloženého po skon-
čení stavebných prác.

Stavebná firma, realizátor prác, bola povinná
zamestnať i miestnych robotníkov, pričom od-
borníkov mohla mať i z okolia. Farský úrad sa
zaviazal dodať na vlastné náklady štrk a piesok
a zabezpečiť odvoz potrebného materiálu
zo železničnej stanice v Brunovciach. Podmien-
kou však bolo, aby stavebník dodal tento mate-
riál do 10. júla, teda do začiatku žatevných prác.

Po odovzdaní ponúk od stavebných firiem sa
20. mája zmenil projekt a tým aj rozpočet.
V podstate išlo o to, že oproti pôvodnému
projektu sa bočné lode predĺžia o jedno pole
klenby. Klenba troch lodí hlavnej lode sa na-
hradí železobetónovou a táto sa položí na že-
lezobetónové stĺpy. Z južnej strany kostola sa
podľa jednoduchého plánu staviteľa A. Flűglera
postavila súčasná sakristia.

Treba konštatovať, že úprava plánov a roz-
počtu priniesla obťažnejší spôsob realizácie
rozšírenia kostola a určitým spôsobom i nebez-
pečnejší. V každom prípade sa jednalo o pod-
statne veľkorysejšie rozšírenie kostola a nové
úpravy pomohli vytvoriť priestranný trojloďový
kostol bez rušivých momentov, čomu pomohla
i úspešná realizácia. V lete a na začiatku jesene
1923 sa najskôr vykonali búracie práce, potom
sa vykopali základy pre prístavbu a pokračovalo

sa vybúraním klenby hlavnej lode. Následne sa
uskutočnilo šalovanie klenby, vymurovanie stien
bočných lodí a nasledovali vonkajšie a vnútorné
omietky. Do rozšírenia kostola sa zapojili miest-
ni murárski a tesárski majstri, pomocní robotníci
a miestni remeselníci.

Zo stavebných a remeselníckych prác, ktoré
realizovali iní dodávatelia ako firma A. Flűglera,
sa zachovali v archíve farského úradu rôzne po-
tvrdenky a účty, ako napríklad potvrdenky
od prievozníka v Hornej Strede a účet za kame-
nárske práce od Vincenta Cicutta z Piešťan.
Záverečný účet vystavil realizátor stavby 21.
novembra 1923.

Suma zaplatená za rozšírenie kostola bola
na tú dobu pomerne vysoká a treba si uvedomiť,
že vtedajšia ekonomická situácia v prvých
rokoch Československej republiky nebola ideál-
na. Napriek týmto skutočnostiam sa toto rozší-
renie realizovalo, a to z financií samotného far-
ského úradu, čiastočne obce a samozrejme
i z darov veriacich. Pri týchto zbierkach sa robil
súpis darcov a nechýbali pri menách aj darova-
né sumy, ktoré sa pohybovali od 25 do 400
korún a podobné sumy, samozrejme v dolároch,
sa vyzbierali aj od pobedimských vysťahovalcov
z Ameriky a Kanady.

Po úspešnom dokončení stavebných prác
boli na stenách lodí kostola namaľované kon-
sekračné kríže a správca farnosti ešte v sep-
tembri 1923 požiadal spišského biskupa Jána
Vojtaššáka o vysvätenia kostola. Konsekrácia
rozšíreného kostola sv. Michala archanjela sa
uskutočnila v nedeľu 18. novembra 1923. Pa-
miatkou na túto udalosť sú nielen spomenuté
rovnoramenné maľované kríže na pilastroch
kostola, ale aj mramorová tabuľa umiestnená
pod chórom. Podľa nápisu na tabuli sa na po-
sviacke kostola zúčastnil svätiaci biskup,
novomestský prepošt Fridrich Pongrác a počet-
ní veriaci z obce a zo širokého okolia.

Po slávnostnej konsekrácii kostola sa
uskutočnili ďalšie menšie úpravy interiéru a ex-
teriéru kostola a dodal sa potrebný inventár, ako
napríklad lavice od stolárskeho majstra Vojte-
cha Novotného, betlehem od toho istého reme-
selníka. Súčasná podoba interiéru v podstate
pochádza z roku 1935, kedy bol správcom far-
nosti dekan Vendelín Zajac. V tomto roku rož-
ňavský kostolný maliar Július Ádám vymaľoval
kostol a rezbár Jozef Seilnacht z Hlohovca do-
dal architektúru bočných oltárov a krstiteľnicu.

Zo spomínaného roku sú taktiež sochy Pan-
ny Márie a Ježiša Krista na bočných oltároch

a plastiky sv. Jozefa a sv. Terézie v bočných lo-
diach. Autorom sôch je Ferdinand Prinoth z ta-
lianskeho Tyrolska.

Takto sa v roku 1935 zavŕšila etapa veľkory-
sého a zároveň citlivého rozšírenia kostola sv.
Michala archanjela v Pobedime, ktorý patrí
medzi skvosty sakrálnej architektúry v širšom
okolí.

Svojou rozlohou vďaka rozšíreniu pred sto
rokmi spĺňa svoj základný účel, a to poskytnúť
veriacim dostatočne veľký, moderný a estetický
priestor pre bohoslužby. Mgr. Ivan Pastorek

Poznámka: Článok je upraveným a doplne-
ným príspevkom autora článku, ktorý bol zverej-
nený v obecných novinách Pobedimčan 3/2003
pri príležitosti 80. výročia rozšírenia kostola.

Horúce leto sme zakončili pripomienkou
na štyri jubileá našej farnosti – 345. výročie
od posviacky farského kostola, 335. výročie
od zmeny valcovitých bášt opevnenia kostola
na kaplnky, 100. výročie rozšírenia kostola
o bočné lode, 215. výročie príchodu kňaza Jána
Hollého za kaplána do našej farnosti.

Počas sv. omší v nedeľu 3.9. sme poďakovali
Pánu Bohu, že naši predkovia mohli postaviť,
skrášliť a rozšíriť Kostol sv. Michala archanjela.
Po „veľkej“ sv. omši sme sa zhromaždili pri pa-
mätnej tabuli na farskej budove a pripomenuli si

pôsobenie Jána Hollého v našej farnosti.
Vďaka patrí aj pani starostke, členom obec-

ného zastupiteľstva a Folklórnej skupine Pobe-
dimčan za aktívnu účasť na tejto spomienke.
V ten istý deň sme prosili o dary Ducha Svätého
do nového školského roka a požehnali sa škol-
ské tašky. Popoludní boli vo farskej záhrade
pre deti pripravené hry, súťaže a opekačka.

V utorok 5.9. bola v našej farnosti rekolekcia
kňazov Novomestského dekanátu, čo je
pravidelné mesačné duchovno-formačné stret-
nutie kňazov, vždy v inej farnosti dekanátu.

Na druhý deň sa žiaci miestnej základnej
školy spolu s vedením školy a učiteľmi zhromaž-
dili pred farskou budovou, aby vzdali úctu Já-
novi Hollému, po ktorom je pomenovaná naša
škola a škôlka.

V nedeľu 10.9. zavítal do našej farnosti
honorárny kanonik Dušan Kolenčík, aby 28
mladým z našej farnosti udelil sviatosť birmova-
nia. Tohtoročná jeseň je bohatá na rôzne akcie.
Chcem sa srdečne poďakovať všetkým, ktorí mi
pomohli tieto podujatia zrealizovať.

JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár

Kostol pred rozšírením

Sviatok všetkých svätých nesie so sebou aj riziká
V súvislosti so Sviatkom všetkých svätých ako

aj Pamiatkou zosnulých zaznamenávajú hasiči
časté požiare na cintorínoch. Návštevníci cinto-
rínov ozdobujú hroby smútočnými vencami, kyti-
cami a najmä množstvom sviečok a kahancov,
ktoré často horia v bezprostrednej blízkosti ven-
cov a inej dekorácie. Na vznik požiaru postačí
len malá zapálená sviečka alebo kahanec
umiestnený na nevhodnom mieste a požiar sa
začne nekontrolovateľnou rýchlosťou rozširovať
a ničiť hrob i jeho výzdobu.

Odporúčame neodhadzovať tlejúce alebo
horiace zápalky a špajle na zem. Dbajte na svoju
bezpečnosť pri zapaľovaní sviečok a kahancov,

predovšetkým na časti odevu, ktoré by sa mohli
zapáliť, napríklad od plameňa vedľajšej sviečky.
Sviečky a kahance netreba ukladať veľmi na-
husto, umiestňujte ich v bezpečnej vzdialenosti
od horľavých materiálov ako sú vence, kytice
a stuhy. Kovové striešky kahancov sa rozpália
tak, že blízka horľavá časť dekorácie sa poľahky
vznieti. Pri výmene sviečok v kahancoch dbajte,
aby plameň sviečky nespaľoval plastovú strieš-
ku kahanca. Taktiež je potrebné zvýšiť dohľad
nad deťmi, ktoré sa pohybujú v blízkosti hrobov.

Návštevníci cintorínov nesprávne nakladajú
s odpadmi počas spomínaných sviatkov a nie
len počas nich. Nadmerne a zbytočne tak plnia

nádoby na odpad, čím vytvárajú „palivo“
pre prípadný požiar odpadu v nádobách (kontaj-
neroch). Ide najmä o odkvitnuté alebo suché
kvety a vence, ktoré majú končiť v komposte.
Do triedeného zberu taktiež patria: plastové
zvyšky z vyhorených kahancov (očistené od vos-
ku), plastové časti vencov a okrasných kahan-
cov, ako aj sklenené časti kahancov.

Dodržiavaním jednoduchých zásad vieme
účinne zamedziť nepríjemnostiam, a tak prehĺbiť
duchovné prežitie tohto sviatočného obdobia
a spomínania na našich drahých zosnulých.

Barbora Palkovičová, technička požiarnej
ochrany – členka DHZ Pobedim
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Zahájenie nového školského roka
Dňa 4. septembra sme sa zišli v priestoroch

školy, aby sme slávnostne zahájili nový školský
rok 2023/2024.

Cez prázdniny sme nezaháľali a priestory,
ktoré to potrebovali najviac, sme dali vymaľo-
vať. Celá škola je čistá, uprataná, doplnená
školskými pomôckami, novými nástenkami
a predovšetkým na deti čakajú zamestnanci
školy, ktorým záleží na tom, aby sa v nej všetci
cítili príjemne.
V materskej škole bude v dvoch triedach 45

detí. Venovať sa im budú štyri pani učiteľky:
Slávka Beluská, ktorá bude zároveň ZRŠ
pre MŠ, Zuzana Paulechová, Daniela Čech-
valová a Zuzana Hajdínová.
V základnej škole sa v 9 triedach bude

vzdelávať 139 žiakov:
• 1. ročník – 17 žiakov, pani učiteľka Barbora
Košútová,

• 2. ročník – 25 žiakov, p. uč. Ľuba Gálová,

• 3. ročník – 20 žiakov, p. uč. Andrea Herman-
ská,

• 4. ročník – 11 žiakov, p. uč. Zuzana Kraj-
číková,

• 5. ročník – 11 žiakov, p. uč. Tomáš Galbavý,
• 6. ročník – 14 žiakov, p. uč. Slávka Miková,
• 7. ročník – 19 žiakov, p. uč. Jela Košútová,
• 8. ročník – 13 žiakov, p. uč. Eva Haládiková,
• 9. ročník – 9 žiakov, p. uč. Dagmar Madacki.

Na našej škole bude naďalej učiť aj p. uč.
Kvetoslava Zajacová a páni farári Ľuboš
Tvrdý a Branislav Dolinský. Do kolektívu pri-
budli p. uč. Martin Bujna a Oksana Temna.

V práci budú pedagógom tak, ako aj minulý
rok, pomáhať piati pedagogickí asistenti – p.
Milada Krížová, Vladimíra Makarová, Alena
Urbanová, Henrieta Kocevová a Silvia Hori-
nová. O ekonomické záležitosti sa bude starať
p. ekonómka Anna Borovská, o čistotu v škole
tri p. upratovačky – Viera Petrášová, Slavka
Plichtová, Iveta Kmentová. Výdaj stravy má

na starosti zamestnankyňa výdajnej školskej
jedálne – p. Iveta Povazsaiová.

V školskej družine pripravili pre deti program
dve pani vychovávateľky – Veronika Loussif
a Lenka Klimová.

Novým pedagogickým zamestnancom a aj
všetkým kolegom želám veľa trpezlivosti, chuti
do práce, zdravia a dobrých nápadov pri práci s
deťmi. Našim žiakom prajem, aby bol pre nich
školský rok zaujímavý a podnetný. Teším sa na
spoluprácu s obcou, združením rodičov, radou
školy a ostatnými spoločenskými organizáciami
v obci.

Pevne verím, že spoločne dokážeme, aby
naša škola fungovala ako úspešná výchovno-
vzdelávacia inštitúcia vo vzájomnom rešpekte,
pochopení a tolerancii a zároveň mala svoju
dušu, aby sme tu žili ako v dobrej veľkej rodine.

Mgr. Jarmila Pastulová
riaditeľka školy

Aktivity členov JDS Pobedim
Členovia ZO JDS Pobedim mali opäť množ-

stvo aktivít.
Na ozdravno-rekreačný zájazd na kúpalisko

do Podhájskej sme sa vypravili 27. júna 2023.
Kúpanie sa vydarilo k spokojnosti tridsiatich členov
organizácie ako aj ďalších siedmich záujemcov.
K dobrej nálade a do spevu na kúpalisku i v tradič-
nej zastávke na občerstvenie v Rišňovciach nám
hral na heligónke náš člen Jozef Sýkora.

V letný podvečer 16. augusta sme sa stretli
na tradičnom varení guláša v Roľníckom
dome. Hlavný bod programu, guláš, pripravila
partia členiek výboru s hlavným kuchárom Aloj-
zom Ferancom. Podľa ohlasov chutil všetkým
členom našej JDS i našej starostke a správcovi
farnosti. Guláš sa podával vo vnútornom dvore
nášho múzea. Pri dobrom vínku a koláčoch, čo
upiekli naše gazdinky, „utekalo“ posedenie rých-
lo. K príjemnej atmosfére prispel hrou a spevom
aj náš heligonkár Jozef Sýkora. Šesťdesiatdva

členov a traja hostia tak strávili spoločne príjem-
ný letný podvečer.

Hneď na druhý deň po zábave pri guláši prišla
brigáda v našom dedinskom múzeu – Roľ-
níckom dome. Poumývali sme okná, pozame-
tali, omietli pavučiny a poupratovali všetky
priestory múzea. Brigády sa zúčastnilo devät-
násť členov našej Jednoty dôchodcov. Po brigá-
de sme si trochu posedeli a zaspomínali.

Dňa 24. augusta osem členov našej JDS nav-
štívilo predstavenie Radošinského naivného
divadla: Deti doby v Dome umenia Piešťany. V hre
predstavili obraz života v našej krajine od roku
1950, kde priam v zrýchlenom filmovom strihu sme
sledovali na javisku životný príbeh dvoch odlišných
rodín až po rok 2000. Po skončení hry boli účinku-
júci odmenení dlhotrvajúcim potleskom.

Po roku sme znova navštívili kúpalisko Nit-
rava v Poľnom Kesove. Vypravili sme sa tam
na sklonku leta 5. septembra. Počasie i kúpanie

sa vydarilo k spokojnosti dvadsiatich šiestich
členov organizácie, ako aj ďalším desiatim záu-
jemcom. Po vydarenom krásnom slnečnom dni
sme nasadli do autobusu a zastavili sa tradične
po ceste domov na krátke občerstvenie na tera-
se v Rišňovciach. Niekto si dal pivko, iní kofolu,
zmrzlinu, či zákusok. Náš člen Jozef Sýkora
nelenil, vytiahol heligónku a prispel ešte viac
k veľmi dobrej nálade.
Anna Melicherová, predsedníčka ZO JDS Pobedim

Foto: Ing. Ladislav Melicher

Posledné dni školského roka 2022/23
Posledné dni uplynulého školského roka sa

niesli nielen v duchu úspešného ukončenia štú-
dia, ale aj v duchu oddychu a zábavy. Ešte kon-
com mája strávili naši žiaci krásnych 5 dní
v škole v prírode v penzióne Normandia v Nit-
rianskom Rudne. Hneď 1. júna sme v spolupráci
s obcou a ďalšími zložkami v obci pripravili krás-
ne podujatie venované našim deťom na miest-
nom športovom areáli pri príležitosti Dňa detí
a rodiny. Žiaci si spolu s rodičmi pripravili stánky
s občerstvením a rôznymi inými atrakciami.
So svojimi rodinami mohli súťažiť v skupinovej
súťaži rodín.

Potom nasledovali týždne uzatvárania
známok a koncoročné výlety. Žiaci 1. stupňa
navštívili Medolandiu v Dolnej Krupej, žiaci 2.
stupňa Bratislavu – siedmaci navštívili Centrum
únikových miestností a šiestaci absolvovali pre-
hliadku Bratislavy vláčikom Prešporáčikom,
deviataci zasa plavbu loďou. Naši ôsmaci nav-

štívili Múzeum holokaustu
v Seredi. Nezabudli sme ani
na tých, ktorí našu školu
úspešne reprezentovali
v rôznych predmetových
olympiádach a iných súťa-
žiach. V predposledný deň
školského roka sme im odo-
vzdali knihy a ceny za ich
reprezentáciu.

V posledný deň sa
v škole konal rozprávkový
bál. Hneď ráno deti začali s prípravou odevov
a maľovalo sa na tváre, pretože popoludní k nim
zavítala postavička Marsahall z Labkovej patro-
ly. Deti odchádzali na prázdniny plné radosti
a nezabudnuteľných zážitkov.

V prvom prázdninovom týždni sme zorgani-
zovali pre žiakov 1. stupňa letný tábor. Tento rok
sa niesol v znamení rozprávok. Každý deň deti

putovali inou rozprávkou (O medovníkovom
domčeku, Ľadové kráľovstvo, Robin Hood...).
Počas týždňa plnili rôzne úlohy, aby sa dopraco-
vali k vylúšteniu tajničky, ktorá niesla názov ob-
ľúbenej rozprávky Labková patrola.

Mgr. Jela Košútová
zástupkyňa riaditeľky školy

Foto: archív školy

Medzištátne i domáce zápasy našich kolkárov
V dňoch 8. – 9.4.2023 sa na kolkárni v Pobe-

dime odohral medzištátny zápas Slovensko –
Česko v kategórii dorastu a žiakov ako príprava
pred majstrovstvami sveta, ktoré sa následne
konali v máji v chorvátskom Varaždine.
Na medzištátny zápas sa prebojovala aj naša
hráčka KK Pobedim Radoslava Malíčková.

Radka sa na domácej kolkárni chcela pred-
viesť čo najlepším výkonom. V zápase doraste-
niek dosiahla výkon 529 zvalených kolkov, čo
žiaľ nestačilo. V nedeľu sa jej darilo lepšie, keď
v disciplíne šprint – v dorastenkách najskôr
porazila českú reprezentantku Moniku Kalouso-
vú, potom jej krajanku Nelu Šuterovú a vo finále
slovenskú hráčku Danielu Mócovú.

Počas zápasov boli zdolané aj dva rekordy
kolkárne. O prvý sa postarala slovenská repre-
zentantka Naďa Poliaková s výkonom 612 zva-

lených kolkov v kategórii dorasteniek a o druhý
v zápase dorastencov hráč českej reprezentá-
cie Adam Mísař s výkonom 627 zvalených kol-
kov.

Ako príprava na novú sezónu sa 19.8.
uskutočnil už 7. ročník memoriálu Štefana
Klima, za účasti družstiev KK Pobedim, KK Zla-
té Klasy, KK Hustra Uhrovec a MKK Piešťany.
Hráčov prišla privítať a popriať veľa úspechov aj
Štefanova manželka Antónia Klimová. Prvé
miesto získali hráči zo Zlatých Klasov. Druhé
miesto obsadili hráči KK Pobedim. Najlepším
bol výkonom 563 zvalených kolkov Marek Mre-
kaj. Tretie miesto si vybojovali hráči MKK Pieš-
ťany.

Dňa 9.9. sa začal nový kolkársky súťažný
ročník 2023-24. A-družstvo KK Pobedim vy-
cestovalo na extraligové stretnutia na vý-

chod Slovenska. V sobotu nastúpilo vo Veľ-
kom Šariši a v nedeľu v Spišskej Novej Vsi. Na-
ším najlepším hráčom na oboch zápasoch bol
Jozef Miklovič s výkonom 592 a 591 zvalených
kolkov. Výjazd na východ hráčom KK Pobedim
nepriniesol žiadne body do extraligovej tabuľky.

Vo štvrtok 14.9. hrali hráči KK Pobedim ex-
traligový zápas na domácej kolkárni proti
nováčikovi z MKK Stará Turá. Zápas to bol veľ-
mi vyrovnaný. Napokon sa prejavili extraligové
skúsenosti hráčov KK Pobedim a zvíťazili 6:2
3328:3284, čím si pripísali prvé víťazstvo v tom-
to súťažnom ročníku.

Ste srdečné vítaní na zápas na hody
29.9.2023 o 18:00 proti hráčom KO Žar-
novica.

Ing. Marián Mitošinka,
predseda KK Pobedim
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Z činnosti DHZO a DHZ Pobedim

Kynologický klub Pobedim

Aj v 3. štvrťroku 2023 mali členovia DHZO
Pobedim plno aktivít a výjazdov.

Dňa 11.8. sa jednotka v počte 10 členov zú-
častnila výcviku v EBO Jaslovské Bohunice –
Polygon pre použitie ADP. Po výkone v Polygo-
ne pokračovali chlapci na miestnom cintoríne,
kde zrezali tuje, ktoré ohrozovali pádom
na hrobové miesta. V rovnaký deň absolvovali
dvaja naši členovia psychotesty vyplývajúce
z legislatívy pre právo prednostnej jazdy.

Zamestnanec Zdravotnej záchrannej služby
vykonal dňa 12.8. preškolenie 18 členov z po-
skytovania prvej pomoci a používania AED. Pre-
školením máme plnohodnotných členov a člen-
ky, ktorí Vám vedia poskytnúť predlekársku prvú
pomoc.

V období od 1.6. do 15.8. bolo vykonaných

celkovo 11 zásahov. Z toho 4-krát požiar (napr.
požiar výrobnej haly v obci Hubina, budovy
v Novom Meste nad Váhom za bývalými kasár-
ňami, balíkovača v obci Horná Streda), 1-krát
cvičenie, 2-krát dopravná nehoda, 4-krát tech-
nické zásahy (napr. odstránenie bodavého hmy-
zu, odchyt hada v obci Podolie).

V poslednom období sme privítali aj nového
člena Patrika Desáta, ktorý absolvoval základnú
prípravu.

DHZ Pobedim v spolupráci s Trenčianskym
samosprávnym krajom zakúpili v auguste
do hasičskej zbrojnice premietacie plátno 3x3 m
a dataprojektor. Celková cena setu bola
1 236 Eur, pričom sumou 500 Eur prispel TSK
a 736 Eur bolo z finančných prostriedkov DHZ
Pobedim.

Prajeme hasičom, aby im projektor s plátnom
slúžili pri vzdelávaní sa a získavaní nových ve-
domosti, ktoré budú následne využívať v praxi.

Martin Piškula,
predseda DHZ Pobedim, veliteľ DHZO Pobedim

Foto: Archív DHZ

Dobrý deň všetkým obyvateľom obce Pobe-
dim! Dovoľte nám, aby sme vám bližšie pred-
stavili náš „psíčkarsky klub“.

Sme partia dvanástich ľudí spoločne pome-
novaných ako Kynologický klub Pobedim
a v neposlednom rade sme partia kamarátov
so spoločným obrovským koníčkom na celý ži-
vot. Väčšina z nás spolu funguje už niekoľko
rokov. Jedným zo zakladajúcich členov bol
domáci ,,Pobiedzan” pán Jozef Bílik, ktorý sa
nám počas svojich aktívnych rokov v klube všet-
kým venoval, učil nás a pomáhal nám. Z jeho
pomoci a rád mnohí čerpáme dodnes.

Činnosť klubu je definovaná ako klub zaobe-
rajúci sa výcvikom psov podľa medzinárod-
ného a národného skúšobného poriadku.
V nasledujúcich riadkoch by som vám chcela
priblížiť naše dosiahnuté výsledky a predovšet-
kým priblížiť našu činnosť, aby ste vedeli, čo to
na tom pobedimskom ihrisku tí „blázni“ robia
v každom čase a nečase.

Pre nezainteresovaného človeka by sa
na prvý pohľad mohlo zdať, že je to len akási
prechádzka so psom po ihrisku, po poli. No
skrýva sa za tým kus náročnej práce. Náš šport
sa skladá z troch disciplín, ktoré majú svoje
prísne požiadavky a to zo stopy, poslušnosti
a obrany.
Stopa alebo aj pachové práce je disciplína,

ktorej cieľom je nájsť a sledovať ľudskú stopu
a následne vyhľadať a označiť predmety, ktoré
sa na stope nachádzajú. Zjednodušene pove-
dané, pes musí sledovať presnú trasu človeka,
ktorý prešiel po poli alebo inom otvorenom prie-
stranstve niekoľko minút predtým a následne
ukázať predmety, ktoré táto osoba za sebou
zanechala. Ukáže to spôsobom, že si ľahne tak,
aby predmet bol presne medzi prednými packa-
mi a čaká do príchodu psovoda. Stopa sa hovo-
rovo nazýva aj kráľovská disciplína. Je to veľmi
náročná aktivita, avšak nie je limitovaná pleme-
nom, vekom ani veľkosťou psa. Jediná pod-
mienka je veľké odhodlanie majiteľa psa. Táto
disciplína sa zväčša odohráva na poliach – tým-
to by sme sa radi poďakovali poľnohospodár-
skemu družstvu za ich ochotu a porozumenie.

Druhou disciplínou je poslušnosť. Je to pri-
márna disciplína v akomkoľvek psom športe.
Základným cieľom tejto disciplíny je ovládateľ-
nosť psa psovodom. Pes musí dokonale zvlád-
nuť chôdzu pri nohe, privolanie, sadni/ľahni/stoj,
aportovanie predmetu, prekážky, a rôzne ďalšie
cviky, ktoré pribúdajú s vyšším stupňom skúšky.
Na pretekoch sa hodnotí ochota psa plniť tieto
cviky a ochota psa so psovodom spolupracovať.
Keďže psík je pri celej tejto činnosti navoľno
bez vôdzky, musí byť cvičený tak, aby dané

cviky robil dobrovoľne, ochotne a s radosťou,
pretože chce, nie že musí. Nesmie cvičiť
pod tlakom, zo strachu alebo z donútenia, preto-
že v takom prípade prichádza zo strany rozhod-
cu vysoká zrážka bodov, niekedy dokonca až
diskvalifikácia z celej súťaže.

Finálna disciplína a divácky najviac zaují-
mavá disciplína je obrana. Táto disciplína
na prvý pohľad môže vyzerať hrôzostrašne –
pes beží oproti človeku a hryzne ho do ruky. Ne-
treba sa však báť, nevychovávame tu zo psov
krvilačné beštie. Celá športová kynológia je
braná ako šport, to znamená, že aj obranu tré-
nujeme tak, aby to bola pre psa len hra a ,,naťa-
hovanie sa o hračku“. V tomto je práve najväčší
rozdiel oproti služobnej (,,policajnej“) obrane,
kde pes musí naopak chcieť aktívne ubrániť
svojho psovoda a nehľadať, kde má rukáv, aby
sa pohrali.

Ak psovod so psom v tréningu zvládli všetky
cviky vo všetkých troch disciplínach, môžu ab-
solvovať pracovnú skúšku. Druhov skúšok je
veľmi veľa – základný princíp náročnosti skúšok
je od stupňa 1 (najľahší), cez stupeň 2 (stredný)
až po stupeň 3 (najťažší). Podľa stupňa 3 sa or-
ganizujú najvyššie súťaže, ako sú majstrovstvá
republiky (skúška SVV3) a majstrovstvá sveta
(IGP3 a IFH).

Rada by som predostrela úspechy a zložené
skúšky niektorých našich členov.

Momentálne je našou najúspešnejšou člen-
kou Soňa Lulovičová, ktorá má na svojom
konte zložených 31 skúšok a absolvovaných 38
pretekov. So svojim psom Tysonom sa 2-krát
zúčastnila majstrovstiev sveta nemeckých ov-
čiakov v Dánsku a v Rakúsku. Ďalej s jej býva-
lou fenkou Endy je vicemajsterka mládeže SR
a majsterka mládeže ČR. Má odchované vrhy
nemeckých ovčiakov a nemeckých špicov
pod svojou chovateľskou stanicou ,,z Aknosu“.

Druhou členkou, ktorá skúškuje a preteká,
som ja – Michaela Palcová (autorka článku).
So svojimi 4 psami mám dokopy zložených 25
skúšok a absolvovaných 34 pretekov. Zame-
riavam sa skôr na menšie lokálne preteky a ligy.
So svojim najúspešnejším psom Gacim som
získala ocenenie Najlepší obranár zimnej ligy,
druhé miesto na majstrovstvách Slovenska
v kategórií IGP1. Z jeho 13 absolvovaných pre-
tekov ,,nestál na bedni“ iba raz. Mám odchova-
né vrhy nemeckých ovčiakov pod svojou chova-
teľskou stanicou s názvom ,,fra Rode tarnet“.

Náš ďalší člen Roman Rakovan sa venuje
výcviku a chovu pracovného plemena Hovawart
pod názvom ,,Villa Rivis“. So svojou fenkou
Šteknou majú zložených 6 skúšok z výkonu,
pretekov sa zatiaľ nezúčastnili, ale veríme, že

ich čas ešte len nastane. Romanovi však ne-
smieme uprieť jedno neoficiálne prvenstvo, a to,
že jeho bývalá fenka hovawarta Catherine bola
vôbec prvý jedinec plemena hovawart so zlože-
nou medzinárodnou skúškou na Slovensku.

Naše ďalšie dve parťáčky sú dve mladé diev-
čatá, ktoré sú vo svete kynológie v podstate
na začiatku svojej dráhy. Obe sú veľmi šikovné
a nadané a úspechy ich ešte len čakajú. Na-
priek mladému veku už stihli so svojimi fenkami
absolvovať prvé preteky a skúšky.
Karolína Močková a jej Dajana zložili 3 skúšky

a chystajú sa zložiť skúšku najvyššieho stupňa.
Majú spolu absolvované 2 preteky, kde sa v kon-
kurencii ostrieľaných psovodov rozhodne nestrati-
li a zanechali dojem veľmi sympatickej dvojice.
Sabína Motolová a jej belgický ovčiak Eywa

majú zložené 2 skúšky a absolvované 2 preteky.
Musím poukázať na to, že jeden z tých dvoch
pretekov bol náročný obranársky pretek v Ban-
skej Bystrici, kde dievčatá vyhrali úžasné 2.
miesto v konkurencií dospelých skúsených pre-
tekárov aj z radu ozbrojených zložiek z celého
Slovenska.

V neposlednom rade chcem spomenúť aj dve
naše bývalé členky, ktoré za svojho pôsobenia
v klube dotiahli vycvičenosť svojich psov na naj-
vyššiu úroveň a zúčastnili sa majstrovstiev
sveta. Diana Hausknechtová a jej rotvajler
Berry štartovali 2-krát v slovenských farbách
na majstrovstvách sveta rotvajlerov vo Francúz-
sku a v Maďarsku. Kateřina Houšková a jej
hovawartka Drákulka sa stali majsterkami sveta
v stopách plemena hovawart vo Francúzsku.
Dievčatám ďakujeme za reprezentáciu klubu
a prajeme veľa úspechov aj naďalej.

Na záver by som sa chcela poďakovať ve-
deniu obce a futbalistom, či už predošlému,
alebo aj novému vedeniu za ich prístup, ústreto-
vosť a ochotu voči nám. Veľmi dobre poznáme
situáciu v iných kluboch, kde nie je samozrejmé,
aby psíčkarov tolerovali tak, ako tolerujú oni
nás. Vždy sme sa vedeli dohodnúť a priateľsky
vyriešiť záležitosti ku spokojnosti oboch strán.
Veľké ďakujem za nás ,,psíčkarskych bláznov“,
že máme naj futbalistickú partiu na Slovensku!

Naše plány do budúcna sú ako každý rok or-
ganizovať skúšky z výkonu a pohrávame sa
s myšlienkou zorganizovať výstavu plemena
nemecký ovčiak alebo znovu oživiť tradičný
jesenný pretek. Najbližšie skúšky výkonu sa
budú konať 6.11.2023 na ihrisku v Pobedime,
kam vás ako divákov srdečne pozývame. Ak
vás zaujímajú naše aktivity, môžete nás sledo-
vať na Facebooku. Nájdete nás ako „Kynolo-
gický klub Pobedim“.

Mgr. Michaela Palcová



Strana 8 www.pobedim.sk

Číslo 3/2023 Obecné noviny Pobedimčan

POBEDIMČAN – obecné noviny. Vydavateľ: Obec Pobedim, 916 23 Pobedim 435, IČO 00 311 910. Registrované: Ministerstvo
kultúry SR číslo: EV 2859/09, ISSN 1339-0996. Vychádza štvrťročne. Náklad: 400 ks. Nepredajné.
Zodpovedný redaktor: Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce Pobedim. Výkonný redaktor: Eva Pogranová. Členovia
redakčnej rady: Mgr. Ivan Pastorek, Mgr. Jela Košútová, PaedDr. Lucia Klimová, Mária Desátová, Ing. Ladislav Melicher,
Ing. Zuzana Pogranová, PhD. Grafická úprava a tlač: PN print, s.r.o., Piešťany. Kontakt: e-mail redakcia.pobedim@pobedim.sk
Za vecnú správnosť príspevkov zodpovedajú autori a text prispievateľov nemusí reprezentovať názory členov redakčnej rady.
Redakcia si vyhradzuje právo príspevky podľa potreby upraviť, zostručniť, prípadne neuverejniť. Preberať príspevky
z POBEDIMČANA je možné len so súhlasom autorov článkov. Príspevky nie sú honorované.

Leto na Zástodolí

Z činnosti FK 1925 Pobedim

Pobedimská 24ka na Zástodolí

Dva letné prázdninové mesiace sú pre nás ry-
bárov tie najzaujímavejšie v roku. Inak to nie je
ani na Zástodolí.

Všetky potrebné práce sme sa snažili ukončiť
ešte pred letom, alebo ich preložiť na jeseň.
Cez leto sme si chceli užiť rybolov naplno.
Ryba, špeciálne kapor, je v lete najaktívnejší.
Žerie veľa potravy a je oveľa menej opatrný ako
napríklad na jeseň alebo v zime. Naši rybári to
veľmi dobre vedia, víkendy čakávajú
na brehoch rybníka celé hodiny. Počas tohto
leta sa chytilo niekoľko pekných kaprov a amu-
rov. Podaril sa aj jeden krajší 16 kg vážiaci
sumec. Často sa rozprávame a premýšľame,
aké poklady tento náš rybník ešte skrýva.
Práce okolo rybníka sme cez leto obmedzili

len na kosenie, prikrmovanie rýb a dávkovanie
baktérii, ktoré pomáhajú čistiť vodu. Predovšet-
kým posledná z činností je počas teplých let-
ných mesiacov veľmi dôležitá, pretože tieto bak-
térie podporujú okysličenie vody.

Rybári, najmä členovia nášho spolku, ocenili
predĺženie doby lovu počas letných prázdnin,
kedy sa lov začínal už v piatok od 7 hodiny ráno.
Jedným z dôvodov tejto zmeny bolo aj vydanie
prázdninových povoleniek pre deti do 15
rokov, ktoré bývajú alebo prázdninujú v Pobedi-
me. O takúto povolenku prejavilo záujem 14
nádejných rybárov. Veľa z nich ste mohli počas
piatkov a víkendov stretnúť u nás na rybníku,
ako sa snažia chytiť nejakú peknú rybku. Ich ra-
dosť z prípadného úlovku vyčarila úsmev kaž-
dému, kto na nich pozeral. Veríme, že
v mnohých deťoch sme zapálili lásku ku krásne-
mu koníčku a zabezpečili budúcnosť nášho ryb-
níka na ďalšie generácie.

Mladých rybárov chceme ešte viac motivovať
pripravovaným pretekom v love rýb na plávanú
pre deti do 15 rokov s názvom “Pobedimský
Plavák“. Pre všetkých zúčastnených bude pri-
pravené občerstvenie a zaujímavé ceny
od sponzorov. Tí najúspešnejší mladí rybári do-

stanú aj víťazné poháre. Zážitkov bude určite
neúrekom a ostáva nám len dúfať v dobré poča-
sie.

Po tejto akcii, ak pôjde všetko podľa plánu,
zarybníme náš revír kaprom, šťukou a lieňom
sliznatým. Šťuka a lieň sa v našom rybníku vy-
skytujú v obmedzenom množstve, ak vôbec.
Bude veľmi zaujímavé sledovať, prípadne loviť
tieto druhy rýb.

Pstruhová sezóna začne 11. novembra prete-
kom „Zástodolský Pstruh – Jeseň“, ktorý je už
od konca augusta vypredaný. O zaujímavé ceny
tu bude súperiť 88 pretekárov z celého Sloven-
ska a Českej republiky.

Jeseň na rybníku sľubuje síce trošku povin-
ností, ale aj veľa rybárskych zážitkov! Tešíme sa
na Vás!

Michal Vavro,
predseda RS Zástodolie Pobedim

Foto: archív RS Zástodolie

Koncom roka 2022 bývalé vedenie FK 1925
Pobedim uskutočnilo schôdzu, na ktorej sa zú-
častnilo celé futbalové mužstvo mužov aj žiakov
s rodičmi. Prítomná bola aj starostka obce Po-
bedim. Hlavným bodom schôdze bolo dobrovoľ-
né odstúpenie vedenia a následné odhlásenie
klubu zo súťaže. Po následných rozhovoroch sa
rozhodlo pokračovať s novým vedením
a dotiahnuť aspoň sezónu 2022/2023 do konca
súťaže.

Po prebratí klubu sme si dali za cieľ priniesť
nového trénera a pokúsiť sa o zázrak, a to za-
chránenie klubu v súťaži. Klub sa nachádzal
na poslednom mieste tabuľky s nulovým roz-
počtom na účte. Po ťažkých prvých mesiacoch
sa nám spoločnými silami podarilo zaobstarať
trénera a pokračovať.

Nakoniec sa A-mužstvu podarilo vybojovať
záchranu, keď posledný zápas vyhrali proti TJ
Slovan Rovnosť Krajné doma 2:1. O 3 body,
ktoré nám zaručili predposledné miesto a ná-
sledné udržanie v lige, sa postaral Tomáš Žit-
ňanský, ktorý takto veľkolepo uzavrel svoje
dlhoročné pôsobenie v klube, za čo mu patrí
veľká vďaka. Prípravka U-11 ukončila sezónu

2022/2023 na krásnom 7. mieste. Pripomenúť
treba zaobstaranie akcie na Deň detí a násled-
ná pomoc a prenajatie priestorov firme VAC,
s ktorou sme nechceli prerušiť dobré vzťahy bu-
dované ešte počas starého vedenia.

Po sezóne 2022/2023 nové vedenie
usporiadalo schôdzu, kde sa rozhodlo o budúc-
nosti klubu. Najväčším problémom bolo spätné
skupovanie domácich hráčov, ktorí boli predaní

v minulom pôsobení. Ďalším problémom bola
exekúcia z daňového úradu, na základe čoho
nám neboli pripísané peniaze z 2 % daní. Ve-
denie sa aj napriek tomu rozhodlo pokračovať aj
v ročníku 2023/2024. Začala sa príprava
na novú sezónu v podobe zaobstarania nových
pomôcok a pokračovanie vo zveľaďovaní are-
álu. Založila sa prípravka U-13, kde sme sa
spojili so susednou obcou Podolie. K mužom sa
pripojilo pár nových tvárí s vidinou lepšieho
umiestnenia ako v minulej sezóne. Sezóna
pre A-mužstvo začala veľmi dobre, keď
po prvých piatich zápasoch im patrí 3. miesto
s 12 bodmi.

Klub chce pokračovať v rozbehnutom tempe
a s podporou občanov prinášať v obci radosť
z futbalu naďalej. Týmto článkom nechceme ni-
komu uškodiť, ale uviesť všetko na pravú mieru,
keďže sa po obci šíria dezinformácie.

V neposlednom rade by sme sa chceli poďa-
kovať všetkým zainteresovaným firmám i celej
obci Pobedim za ich pomoc a podporu pri udr-
žiavaní futbalu v našej dedine.

Vedenie FK 1925 Pobedim
Foto: archív FK 1925

Letné prázdniny, čas oddychu a dovoleniek,
sa nezadržateľne blížil, ale nás na Zástodolí
ešte čakala najväčšia akcia tohto roka „Pobe-
dimská 24ka“. Pretek v love kapra na položenú,
ktorý trvá presne 24 hodín bez prerušenia.

Akciu sme pripravovali dávno pred jej oficiál-
nym otvorením, ktoré bolo tento rok 23.6.2023.
Veľmi nám záležalo, aby si ju všetci rybári i náv-
števníci užili.

Štart rybárskeho zápolenia bol naplánovaný
na 16 h., ale ešte predtým bolo potrebné sa za-
registrovať, vylosovať stanovište a pripraviť sa
na samotný pretek.

Po krátkom príhovore vedenia rybárskeho
spolku Zástodolie sa súťažiaci rozbehli na svoje
stanovištia. Zvukový signál odštartoval preteky
presne o 16 h. Inak pokojná hladina 1,5 ha ryb-
níka začala žiť. Nie pre aktivitu rýb, ale početný-
mi náhodmi 22 dvojčlenných tímov. Každý tím
mal k dispozícii 4 udice. Bodovaný bol len kapor
a amur nad 60 cm, pričom 1 g váhy bol 1 bod.

Prvá bodovaná ryba prišla po necelej polho-
dinke lovu na mieste č. 9. Kapor bol pomeraný,
odvážený a nakoniec pustený. Chalani dostali
ceny za prvú rybu preteku a chytali spokojne

ďalej. Ryba počas preteku moc nespolupraco-
vala, ale bol to priateľský závod, takže panovala
dobrá atmosféra. Všetci pretekári mali zabezpe-
čenú stravu počas celej doby. O to sa postaral
tím našich členov v kuchyni, za čo im patrí veľká
vďaka.

Koniec preteku oznámil zvukový signál v so-
botu o 16 h. presne po 24 hodinách lovu. Na 1.
mieste skončili Lukáš Augustín a Denis Krajčo.
Bratia Petríčkovci z Rybárskych potrieb Slávia
uchmatli 2. miesto. Krásne 3. miesto si odniesol
nadšený Jozef Vavro so synom Tomášom. Oce-
ňovali sme aj najťažšiu rybu preteku – pobyt

v kaštieli Grand Vigľaš získal Stanko Petríček
s kaprom vážiacim 8,24 kg.

Veľká vďaka patrí členom a priateľom nášho
spolku, ktorí behali, rozhodovali, vážili a starali
sa o hladký chod akcie. Takisto nemôžeme za-
budnúť na sponzorov, bez ktorých by sme takúto
vydarenú akciu nemohli a nevedeli zorganizovať.

Dalo nám to všetkým zabrať a teší nás, že sa
udalosť stretla s dobrým ohlasom verejnosti i ry-
bárov. Veríme, že sa na podobnej akcii uvidíme
aj o rok v júni 2024.
Michal Vavro, predseda RS Zástodolie Pobedim

Foto: archív RS Zástodolie


